

## بيان صحفي

### كوفبك تحقق أول اكتشاف بحري لها كمشغل

الكويت، 23 يناير 2022 – يسر الشركة الكويتية للاستكشافات البترولية الخارجية ش.م.ك.م. (كوفبك) أن تعلن بأن شركتها التابعة "كوفبك إندونيسيا" قد حققت اكتشافا بحريا مهما للغاز والمكثفات في قطاع أنامباس البحري في إندونيسيا. لقد حققت كوفبك هذا الإنجاز عبر التنقيب والحفر الناجح لبئر Anambas-2X في مياه يبلغ عمقها 288 قدما بينما بلغ عمق البئر 10,509 قدم. ويمثل هذا الإنجاز أول اكتشاف بحري لكوفبك كمشغل كما يبرز إمكانات كوفبك كمشغل ناجح في مجال النفط والغاز بما يتماشى مع استراتيجية الشركة لعام 2040.

لقد تم منح هذا القطاع، الواقع في بحر ناتونا قرب قطاعات كوفبك الأخرى، لكوفبك كمشغل بنسبة 100% عبر عطاء تنافسي في عام 2019، حيث تتولى كوفبك فيه مهمة المشغل بنسبة 100%. وتبلغ مدة عقد مشاركة الإنتاج 30 عاما متضمنة الفترة الاستكشافية الأولى التي تستمر لمدة 6 سنوات. ومن خلال حملة الحفر، نفذت كوفبك إندونيسيا اختبارين تقييميين أحدهما في تكوينات غابس السفلية والثاني في تكوينات إنترا كيراس مما نتج عنهما تدفق مستقر بمعدل 7 مليون قدم مكعب قياسي من الغاز الطبيعي في اليوم إضافة إلى 1,240 برميل من المكثفات في اليوم. هذا وتخطط كوفبك للقيام بمزيد من الاختبارات التقييمية في البئر نفسه في المرحلة المقبلة.

بعد تحقيق نجاح أهداف الحفر في تكوينات غابس السفلية، استغلت كوفبك إندونيسيا عمليات تعميق البئر لاخترق طبقاته السفلية التي أثبتت تواجد مكامن أغنى من الغاز. إضافة إلى ذلك، قدمت نتائج برنامج تعميق البئر جانبا إيجابيا ساهم في تعزيز أهداف البئر الأصلية، وفتح المجال كذلك نحو المزيد من الفرص الاستكشافية الممكنة في التكوينات الأكثر عمقا. وستواصل كوفبك إندونيسيا أيضا برامجها التقييمية لثلاث مكامن أخرى في تكوينات أرانج والتي يمكن لها أن تنتج معدلات أعلى من الغاز.

من جانبه، صرح الرئيس التنفيذي بالوكالة للشركة الكويتية للاستكشافات البترولية الخارجية الشيخ نواف سعود الناصر الصباح بأن "هذا الاكتشاف الناجح يبرز إمكانات كوفبك كمشغل متميز في مجال الاستكشافات البحرية، كما يعد برنامج التعميق والتقييم الذي تم تنفيذه في هذا القطاع أحد الأمثلة الصريحة على عزم وتصميم فريق كوفبك لتعظيم قيمة أصول الشركة." وأكد الشيخ نواف بأنه يشعر "بالفخر تجاه الحرفية العالية التي تميز بها فريق كوفبك والذي ضم خبراء كويتيين قاموا بإدارة منصة الحفر".

علاوة على ذلك، نفذت كوفبك حملة حفر البئر وفق الخطط الزمنية المعتمدة وبتكلفة أقل من الميزانية المحددة ودون تسجيل أي حوادث تتعلق بالصحة والسلامة والبيئة.

ومن الجدير بالذكر أن الشركة الكويتية للاستكشافات البترولية الخارجية هي إحدى الشركات التابعة لمؤسسة البترول الكويتية وتقوم بعمليات استكشاف وإنتاج النفط والغاز الطبيعي خارج دولة الكويت.

###

## Press Release

### KUFPEC's First Operated Offshore Exploration Discovery

Kuwait, 23 January 2022 – Kuwait Foreign Petroleum Exploration Company, k.s.c.c. (“KUFPEC”) is pleased to announce that its wholly-owned subsidiary KUFPEC Indonesia (Anambas) B.V. (“KUFPEC Indonesia”) has successfully made a commercial discovery of gas and condensate in the Anambas Block, offshore Indonesia. KUFPEC Indonesia made the discovery through the successful drilling of the Anambas-2X well. This exciting discovery marks the first operated offshore exploration discovery for KUFPEC and demonstrates KUFPEC’s growth and potential as an operator of offshore oil and gas projects, consistent with the KUFPEC 2040 Strategy. The well was drilled in 288 feet of water, using a jack-up rig to reach a total depth of 10,509 feet.

Located in the Natuna Sea near an existing block in which KUFPEC is a partner, the Anambas Block was awarded to KUFPEC Indonesia through a competitive bidding process in 2019. The Block is fully operated by KUFPEC Indonesia, which also holds the entire 100% participating interest in the Block. KUFPEC Indonesia’s production sharing contract has a license term of 30 years, including a 6-year exploration period. As part of the drilling campaign, KUFPEC Indonesia conducted two Drill Stem Tests so far, one in the Lower Gabus Formation and the other in the Intra Keras Formation. These tests resulted in a stabilized combined flow rate of 7 MMscfd of natural gas and 1,240 stb/d of condensate from the two formations. KUFPEC Indonesia intends to conduct more tests on other formations within the same well.

Upon reaching its main drilling objective in the Lower Gabus Formation, KUFPEC Indonesia utilized well deepening operation techniques to successfully penetrate thicker and cleaner reservoirs. The outcomes of the well deepening program provided an upside to the original well objectives and identified potential further exploration opportunities in the deeper formations. KUFPEC Indonesia will also continue implementing testing programs for three reservoirs in the Arang Formation, which could produce even higher gas rates.

KUFPEC Acting CEO Shaikh Nawaf Saud Al-Sabah stated that this successful discovery “reflects KUFPEC’s capabilities as a prudent operator in an offshore exploration drilling environment,” and that the deepening and testing program utilized in this drilling campaign “is one of best examples of KUFPEC’s determination to maximize asset value.” He further added: “I am especially proud of the professionalism of the KUFPEC team, which included Kuwaiti experts who led operations on the drilling platform.”

KUFPEC Indonesia’s drilling campaign was conducted on time, below budget and with no reportable health, safety or environmental incidents.

KUFPEC is an international upstream company engaged in exploration, development and production of crude oil and natural gas outside the State of Kuwait and is a wholly owned subsidiary of Kuwait Petroleum Corporation.

###